

Medizinische Klinik

Journal for Internal Medicine in Hospital and Private Practice

Official Journal of the German Society of Internal Medicine (DGIM)

NO. 12

DECEMBER 15, 2006

VOLUME 101

Original Article

Michael Koch, Markus Hollenbeck, Rudolf Trapp et al.
**Value of Diabetes as an Independent Predictor of Death
in Subjects with End-Stage Renal Disease**

933

Reviews

Susanne Beckebaum, Vito R. Cicinnati, Christoph E. Broelsch et al.
**Recurrent Disease after Liver Transplantation. A Thera-
peutic Dilemma or Treatable?**

939

Thomas Glaab, Jens M. Hohlfeld, Rudolf A. Jörres et al.
**Pathomechanisms in Chronic Obstructive Pulmonary
Disease (COPD)**

951

Update

Gerhard Hoheisel, Wei Kwang Luk, Jörg Winkler et al.
Severe Acute Respiratory Syndrome (SARS)

957

Prevention and Health Services Research

Veronika Reisig, Uta Nennstiel-Ratzel, Julika Loss et al.
**Evidence and Evaluation in Health Promotion and Preven-
tion: the Example of the Health Promotion Initiative
"Healthy Living in Bavaria"**

964

Practice CME Internal Medicine

Stephan Martin
**Nonpharmacological Diabetes Therapy
Questionnaire**

973

990

Perspectives: National Disease Management Guidelines

Günter Ollenschläger, Monika Leigemann, Ina Kopp
**The German Program for Disease Management Guidelines:
CHD Guideline 2006. Short Review**

993

DRG-Pitfalls

Holger Reinecke, Holger Bunzemeier, Norbert Roeder et al.
**Reimbursement of Patients with Acute Coronary Syndromes
in the German Diagnosis Related Groups System.
Part 2: Reimbursement of Interventional Treatment and
Consequences of the Current System**

999

Journal Club

Alfried Germing
**Sirolimus- Versus Paclitaxel-Eluting Stents in De Novo
Coronary Artery Lesions**

1002

Pictorial Diagnosis

Thomas Marth
**Bizarre Gastrointestinal Bridges: Segmental Bridging
Colon Polyps**

1004

Imprint

972

jobcenter-medizin.de

Ziel Die Medizinische Klinik ist offizielles Organ der Deutschen Gesellschaft für Innere Medizin.

Die Zeitschrift vermittelt aktuelles, klinisch anwendbares Fachwissen der Inneren Medizin sowie ihrer Grenzgebiete, soweit deren Ergebnisse für Internisten relevant sind. Die wichtigsten Meinungsbildner der deutschen Internisten setzen hier Standards für Diagnose und Therapie in der Praxis.

Das strenge Peer-Review-Verfahren gewährleistet die Qualität der Originalarbeiten, Übersichten und Fallbeispiele. Im Journal Club referieren und kommentieren führende Fachvertreter die wichtigste aktuelle Literatur. Kompetente Beiträge für die zertifizierte internistische Fortbildung (CME) erlauben den Erwerb von Punkten für das obligatorische Fortbildungszertifikat der Internisten. Standortbestimmungen zu Themen der Gesundheitsökonomie, klinischen Forschung, Qualitätssicherung und Patientenversorgung runden das Profil ab. Mitteilungsseiten der DGIM berichten über wichtige Ereignisse in der Gesellschaft.

Aims & Scope Medizinische Klinik is the official journal of the German Society of Internal Medicine (DGIM).

The journal provides current, clinically applicable expert knowledge in internal medicine and areas associated with it, as far as the results in these areas are relevant for the internist. The most important opinion leaders of German internists set the standards for diagnostics and therapies into practice here.

The rigorous peer-review process guarantees the quality of the original contributions, reviews and case reports. In the Journal Club, leading specialists report and comment on important current literature. Competent contributions for the certified CME allow points to be earned for the obligatory continuing education for internists. Position papers on the topics health economics, clinical research, quality assurance, and patient care round out the profile.

The notice pages of the German Society of Internal Medicine (DGIM) report on important events of the society.

Available
online

www.springerlink.com

Cited in: CAB Health – Cancerlit – Current Contents/Clinical Medicine – DIMDI – Elsevier BIOBASE/
Current Awareness in Biological Sciences – EMBASE – Healthstar – Medline – Science Citation Index (Scisearch)